
Program 7. zasedání zastupitelstva MČ Opava – Suché Lazce
konaného dne 10. 10. 2023 v 18:15 hod.

1/7 Zahájení zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
2/7 Schválení programu zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
3/7 Volba ověřovatelů zápisu a zapisovatelky ze zasedání zastupitelstva MČ Suché 

Lazce
4/7 Kontrola usnesení zastupitelstva MČ Suché Lazce ze dne 29. 8. 2023
5/7       Zpráva starosty o činnosti obce
6/7 Smlouva o výpůjčce pro SDH Suché Lazce
7/7 Zateplení půdních prostor obecního úřadu
8/7 Finanční zajištění opravy chodníků ulice Přerovecká
9/7 Různé

Závěr

Přítomni dle prezenční listiny: 9

1 / 7 Zahájení zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
- Starosta  obce  zahájil  zasedání  zastupitelstva  MČ  Suché  Lazce  ve  smyslu  §  92 

odstavce 1 zákona číslo 128/2000 Sbírky, o obcích a v souladu s článkem 9 odstavce 
1  Jednacího  řádu  Zastupitelstva  statutárního  města  Opavy  zahájil  7.  zasedání 
Zastupitelstva  městské  části  Opava  –  Suché  Lazce.  V souladu  s  §  93  odstavce  
1 zákona o obcích informoval o místě, době a navrženém programu připravovaného 
zasedání zastupitelstva, a to vyvěšením na úřední desce městské části Opava – Suché 
Lazce, tj. v zákonné lhůtě před zasedáním zastupitelstva, která činí 7 dnů.

- Taktéž  konstatoval,  že  na  dnešním  zasedání  není  přítomna  –  Mgr.  Martina 
Škrobánková (řádně omluvena) a Bc. Aleš Žídek (řádně omluven). Konstatoval, že se 
jedná o řádné zasedání zastupitelstva, které bylo svoláno a vyhlášeno dle Jednacího 
řádu Zastupitelstva statutárního města Opavy. Zápis z minulého jednání zastupitelstva 
byl podepsán určenými ověřovateli a proti tomuto nebyly vzneseny žádné připomínky. 
Proto se zápis pokládá za schválený. 

- Dále starosta informoval, že zastupitelstvo bude nahráváno jako audio záznam, který 
bude umístěn na webových stránkách městské části Opava – Suché Lazce.

- Pokud subjekt údajů tj. fyzická osoba, k níž se osobní údaje vztahují, žádá o vypuštění 
osobních a citlivých údajů dle zákona o ochraně osobních údajů, nechť uplatní své 
právo dle poučení na vstupních dveřích sálu kulturního zařízení.

- V rámci programu starosta navrhl vyjmout bod 5. -  Smlouva o výpůjčce pro SDH 
Suché  Lazce -  z důvodu,  že  nejsou  ve  smlouvě  dořešeny venkovní  prostory  před 
budovou  SDH a  je  nutné  smlouvu  znovu  projednat  s právním oddělením SMO  
a zajistit nový návrh smlouvy.

Nově tedy program zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce je schválen v této podobě: 
1/7 Zahájení zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
2/7 Schválení programu zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
3/7 Volba ověřovatelů zápisu a zapisovatelky ze zasedání zastupitelstva MČ Suché 

Lazce
4/7 Kontrola usnesení zastupitelstva MČ Suché Lazce ze dne 29. 8. 2023



5/7       Zpráva starosty o činnosti obce
6/7 Zateplení půdních prostor obecního úřadu
7/7 Finanční zajištění opravy chodníků ulice Přerovecká
8/7 Různé

- Závěr

2 / 7 Schválení programu zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
- Starosta vyzval zastupitele ke schválení programu zasedání zastupitelstva MČ Suché 

Lazce. 
- Zastupitelé souhlasí: 9, zdržel se: 0, nesouhlasí: 0

3 /7 Volba ověřovatelů a zapisovatelky zápisu ze zasedání zastupitelstva 
MČ Suché Lazce

- Zápisem byla pověřena pí Zuzana Kubicová
- Ověřovateli byli zvoleni Mgr. Jiří Friedel a Ing. Petr Žůrek
- Zastupitelé souhlasí: 9, zdržel se: 0, nesouhlasí: 0

4 / 7 Kontrola usnesení ze dne 29. 8. 2023
- Starosta obce informoval zastupitele o plnění usnesení ze dne 29. 08. 2023. Usnesení 

je průběžně plněno.
- Zastupitelé berou na vědomí: pro 9, proti 0, zdržel se 0

5 / 7 Zpráva starosty o chodu obce.
- Starosta  informoval  o největší  akci,  která  se děje v naší  obci,  a to  je  oprava ulice 

Přerovecká. Cesta je vyfrézovaná a dnes tj. v úterý probíhaly zkoušky pevnosti výpustí 
kanalizace. Pokud zkoušky dopadnou dobře, v příštím týdnu tj. od 16. 10. 2023 dojde 
k pokládce  živičného  povrchu  na  ulici  Přerovecká.  Pokud  by  nebyla  tuhost  podle 
norem, dojde k zabetonování kanalizační drážky silničním betonem a oprava cesty se 
protáhne. 

- Starosta dále sdělil, že velká část živice po odstranění povrchu z ulice Přerovecká je 
uložena  v areálu  zemědělského  družstva.  Část  již  byla  použita  na  úpravu  povrchu 
cesty ke střelnici na Strážnici. Další se využije na úpravy cesty K Vodojemu.

- Starosta  informoval,  že  některé  obruby  podél  ulice  Přerovecká  se  musejí  v rámci 
reklamace opravit. Jde o obruby na ulici Přerovecká č. o. 78, č. o. 39 a č.o 67-69. 
Některé  se  poškodily  a  u  části  nebyla  dodržena  rovina.  Je  domluveno,  že  před 
asfaltováním dojde k opravám těchto obrub.

- Starosta  dále  sdělil,  že  na  křižovatce  U Vodojemu a  Přerovecká  budou vyměněny 
drény za  velkokapacitní.  Na Přerovecká ulici  č.o.69  bude vytvořen nový kanál  na 
dešťovou vodu. 

- Starosta sdělil, že pro občany s hendikepem jsou chodníky na ulici Přerovecká v naší 
obci nyní problém, a proto se obec bude snažit provizorně upravit chodníky tak, aby se 
daly aspoň po jedné straně projít bez toho, že by došlo k úrazu.  

- Ing. Václav  Skuplík se dotázal, jak se bude provádět oprava chodníku. Zda se již 
začnou opravovat, anebo se upraví pro zimní údržbu a s opravami se začne až na jaře. 

-  Starosta  informoval,  že  Technické  služby  Opava  s.r.o  jsou  zahlceny  zakázkami 
od SMO,  které  je  nutné  do  konce  roku  realizovat.  Proto  začnou  s nejnutnějšími 
opravami chodníků a to na autobusové zastávce Suché Lazce horní a na chodníku u 
Jednoty. Poté se dle možností Technických služeb Opava s.r.o, bude pokračovat dále 
a  to  chodníky,  kde  se  rušily  zelené  pruhy,  tak,  aby  tyto  chodníky  byly  celistvé  
a nebránily zimní údržbě.



- P. Tomáš Balhar se dotázal na opravu cesty.
- Starosta sdělil, že pokládka živičného povrchu cesty bude probíhat ve dvou  etapách. 

V první etapě bude pokládka 6 cm vrstvy živičného povrchu a v druhé etapě 4 cm, aby 
se dosáhlo  výsledku pokládky v 10 cm vrstvě.  Doprava  bude řízena semafory.  Při 
pokládce živičného povrchu u RKL a na Přerovci bude celá část uzavřena a doprava 
bude řešena objížďkou přes Nové Sedlice.

- Mgr. Jiří Friedel se dotázal na odvodnění ulice Ke Strážnici, zda je možné také použít 
drenáž na křižovatce ulice Přerovecká a Ke Strážnici.

- Starosta sdělil,  že to je velmi obtížné, cesta v těchto místech je široká. Důležité je 
stáhnout vodu již nad místím hřbitovem a musí se také vyřešit kameny a drobný štěrk, 
který ucpává kanalizační vpusti.

- P. Tomáš Balhar se dotázal, zda se již řešil odkup pozemku na ulici Ke Strážnici.
- Starosta sdělil,  že ještě k jednání zatím nedošlo. Pokud bude projeven zájem, bude 

projednán v zastupitelstvu. 
- Ing. Václav Skuplík se dotázal, zda by se v obci nemohla osadit okrasná louka a jaká 

by byla cena.
- Starosta  sdělil,  že  to  zatím nezjišťoval,  cena osiva  na okrasnou louka je  asi  1000 

Kč/100 g.  Sdělil, že zjistí informace, zda se pořízení okrasné louky dá pokrýt z dotací.
- P.  David  Vícha  sdělil,  že  v obci  řešíme následky  přívalových  dešťů,  ale  neřešíme 

příčinu. Zda není lepší zadržovat vodu v krajině.
- Starosta sdělil, že obec má dohodu se Zemědělským družstvem Opava – Kylešovice 

a.s. o vytvoření zeleného pásu o šíří 12 metrů podél pole až k vodojemu, ale zatím tak 
Zemědělská Opava – Kylešovice a.s. neučinila.  Také orba se provádí po vrstevnici a 
voda se neudrží v krajině.

- Starosta  sdělil,  že  se  informoval,  jak  postupovat  pokud  Zemědělská  Opava  – 
Kylešovice a.s. neučiní o, co se zavázala. V tom případě se tato skutečnost ohlásí na 
Státní pozemkový úřad, kde mohou změnit bonitu půdy z orné na pastviny.

- Zastupitelé berou na vědomí: Pro 9, proti 0, zdržel se 0

6/7 Zateplení půdních prostor obecního úřadu
- Starosta informoval zastupitele, že půdní prostory obecního úřadu byly v loňském roce 

vyklizeny pro realizaci rekonstrukce půdních prostor. V letošním roce chceme půdní 
prostory  zateplit  foukaným  skelným  vláknem.  Oslovíme  tři  firmy,  které  zateplení 
půdních prostor provádějí, a vybereme nejlepší nabídku. Předpokládaná cena by měla 
být cca 70 000 Kč bez DPH.

- Starosta dále informoval, že foukaná skelná izolace se provede tím způsobem, že se 
skelná vata nafouká pod stávající prkna v půdních prostorách obecního úřadu.

- Starosta vyzval zastupitele k hlasování o zateplení půdních prostor obecního úřadu
- Zastupitelé souhlasí: Pro 9, proti 0, zdržel se 0

 
7/7 Finanční zajištění opravy chodníků ulice Přerovecká

- Starosta sdělil zastupitelům, že je nutné schválit nový rozpočet na opravu chodníků 
podél ulice Přerovecká.

- Starosta informoval, že firma RESTART – STUDIO s.r.o, která veřejnou zakázku na 
opravu chodníku podél ulice Přerovecká  vyhrála za částku 8 051 921 Kč, od smlouvy 
odstoupila a provedení  opravy chodníků zadalo město Technickým službám Opava 
s.r.o. Částka opravy chodníků se navýšila na 10 424 349 Kč. Zastupitelstvo nyní musí 
schválit navýšení této částky. S tím, že 9 000 000 Kč na chodníky do rozpočtu MČ 
přidělilo SMO, které budeme následně z našeho rozpočtu do rozpočtu SMO vracet 
(1 000 000 Kč každý rok a celkem půlku z celkové částky tedy 4 500 000 Kč). Celá 



částka na chodníky musí být alokována a musí být kryta. Musíme tedy tuto částku 
navýšit.

- Starosta vyzval zastupitele ke schválení částky 10 424 349 Kč na opravu chodníku a 
obrub podél ulice Přerovecká 

- Zastupitelé souhlasí: Pro 9, proti 0, zdržel se 0

8/7 Různé
- Ing. Petr Žůrek sdělil, že JSDH se poškodilo kalové čerpadlo. Zjistil, že cena opravy 

kalového čerpadla vyjde na cca 14 000 Kč bez DPH, proto se dohodl se starostou obce 
na  zakoupení  nového  kalového  čerpadla.  Dále  sdělil,  že  kalové  čerpadlo  JSDH 
využívá nejvíce, hlavně v období dešťů, kdy dochází k zaplavování sklepů místních 
občanů.  

- Starosta vyzval zastupitele ke schválení výbavy JSDH kalovým čerpadlem.
- Zastupitelé souhlasí: Pro 9, proti 0, zdržel se 0

- Ing. Petr Žůrek informoval, že podlaha v hasičárně JSDH je ve špatném stavu a proto 
si nechali firmou zjistit, na kolik by oprava podlahy stála. Oprava podlahy bude stát 
cca 100 000 Kč. Dále sdělil, že v rámci brigády by dobrovolní hasiči zajistili přípravné 
práce  jako je  bourání  betonu a  odklizení  staré  podlahy a  částečně  se  bude JSDH 
podílet na financování opravy podlahy. 

- Starosta sdělil, že je proto, aby se návrh podpořil. Obec zapůjčí techniku a kontejner 
na odklizenou suť z podlahy.

- Starosta  vyzval  zastupitele  ke  schválení  částky  100 000  Kč  na  opravu  podlahy 
v hasičské zbrojnici JSDH Suché Lazce

- Zastupitelé souhlasí: Pro 9, proti 0, zdržel se 0

- P. David Vavrečka se dotázal, zda bude v obci instalován nový přechod pro chodce.
- Starosta  sdělil,  že  nový  přechod  pro  chodce  bude  u  křižovatky  Přerovecká  a  Na 

Pískovně.  Zatím  se  přechod  řeší  a  ještě  není  realizován,  čekají  se  na  vyjádření 
příslušných odborů. 

- P. Tomáš Vašek sdělil, že na polní cestě do Komárova je cesta ve špatném stavu, zda 
by se místo v zatáčce dalo spravit sutí živičného povrchu, který zůstal po odstranění 
z ulice Přerovecká. 

- Starosta sdělil, že se pokusí o úpravu cesty.
- P. Tomáš Vašek sdělil, že za poslední kanálem na ulici Na Štěpnici je díra a zda by se 

na to přišel někdo podívat, ať tam nedojde ke zbytečnému neštěstí.
- Starosta přislíbil, že díru za kanálem opraví.
- Ing. Petr Žůrek sdělil, že siréna na ZŠ a MŠ Opava – Suché Lazce je nefunkční a tuto 

skutečnost nahlásil HZSMSK. 
- Ing. Petr Žůrek dále sdělil, že JSDH se zúčastnili primátorek a umístili se na 3. místě.
- P. Tomáš Vašek sdělil, že si lidé stěžují na túje, které jsou u bytovek a lidé, kteří chodí 

na zastávku Suché Lazce Zemědělské družstvo, musí uskakovat do cesty.
- Starosta přislíbil, že se túje ořežou. 
- Mgr. Jiří Friedel se dotázal, z jakého důvodu nebude ZŠ a MŠ Opava – Suché Lazce 

žádat o dotace. Domnívá se, že by to mělo být náplní vedení školy. Je jisté, že ve škole 
by  uplatnění  dotace  měly,  počítačové  vybavení  je  zastaralé,  tělocvična  potřebuje 
novou podlahu atd. a určitě i v jiných směrech se dají dotace pro školu využít. Žáků 
ubývá a jistě by to byl plus pro školu, jestli by se komfort na škole neustále zvyšoval.  



- Mgr. Jiří Friedel se dotázal na obecní ples.
- Starosta sdělil, že obecní ples se bude konat 20. 1. 2024. hasičský ples se uskuteční 3. 

2. 2024 a tradiční pochování basy proběhne 10. 2. 2024. 
- Starosta dále informoval, že nás 4. 11. 2023 proběhne již tradičně Kaprobraní, 18. 11. 

2023 zabijačka v centru obce 25. 11. 2023 setkání složek.
Zastupitelé berou na vědomí:  Pro 9, proti 0, zdržel se 0

Závěr
Mgr. Jiří Friedel Ing- Petr Žůrek  

  



U S N E S E N Í
7. zasedání Zastupitelstva městské části Suché Lazce

konaného dne 10. 10. 2023 v 18:15 hodin
v místo konání, Přerovecká 129/68, Suché Lazce

1/7 ZMČ 23 Zahájení zasedání zastupitelstva 

2/7 ZMČ 23 Schválení programu zasedání zastupitelstva městské části
Zastupitelstvo městské části
1. schvaluje
Program zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
Výsledek hlasování: 
Pro: 9, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0
Usnesení: PŘIJATO

3/7 ZMČ 23 Volba ověřovatelů a zapisovatelky zápisu
Zastupitelstvo městské části
1. volí
Zapisovatelku zápisu pí Zuzanu Kubicovou ze zasedání
zastupitelstva městské části konaného dne 10. 10. 2023
a ověřovatelé
a) Mgr. Jiřího Friedela
b) Ing. Petra Žůrka
Výsledek hlasování: 
Pro: 9, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0
Usnesení: PŘIJATO

4/7 ZMČ 23 Kontrola usnesení ze dne 29. 8. 2023
Zastupitelstvo městské části
1. Bere na vědomí
Kontrolu usnesení zastupitelstva MČ Suché Lazce ze dne 29. 08. 2023
Výsledek hlasování: 
Pro: 9 Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0 
Usnesení: PŘIJATO

5/7 ZMČ 23 Zpráva starosty o chodu obce
Zastupitelstvo městské části
1. Bere na vědomí
- Informace o zahájení opravě cesty na ulici Přerovecká 
- Informace o živičném povrchu
- Informace o opravě obrub
- Informace o instalování drénu na křižovatce ulic U Vodojemu a 
Přerovecká
- Informace o problému neschůdnosti chodníku pro hendikepované
- Informace o odvodnění ulice Ke Strážnici



- Informaci o odkupu pozemku Ke Strážnici
- Informaci o okrasné louce
- Informaci o udržení vody v krajině
Výsledek hlasování: 
Pro: 9, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0
Usnesení: PŘIJATO

                                    

 6/7 ZMČ 23 Zateplení půdních prostor obecního úřadu
            Zastupitelstvo městské části

Schvaluje zateplení půdních prostor obecního úřadu
. Výsledek hlasování: 

Pro:9, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0 
Usnesení: PŘIJATO

7/7 ZMČ 23 Finanční zajištění opravy chodníků ulice Přerovecká
Zastupitelstvo městské části
Schvaluje uvolnění částky 10 424 349 Kč na opravu chodníku a 
obrub podél ulice Přerovecká z rozpočtu městské části Suché Lazce. 
Výsledek hlasování: 
Pro:9 Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se:0 
Usnesení: PŘIJATO

8/7 ZMČ 23 Různé

Zastupitelstvo městské části
Schvaluje vybavení JSDH novým kalovým čerpadlem
Výsledek hlasování: 
Pro:9 Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se:0 
Usnesení: PŘIJATO

Zastupitelstvo městské části
Schvaluje částku 100 000 Kč na opravu podlahy v hasičské 
zbrojnici JSDH Suché Lazce
Výsledek hlasování: 
Pro:9 Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se:0 
Usnesení: PŘIJATO

3.Bere na vědomí
- informace o instalaci nového přechodu pro chodce
- Informaci o nutnosti opravy polní cesty na Komárov
 - informace o nebezpečné díře na ulici na Štěpnici
- informace o nefunkčním zařízení sirény na budově ZŠ a MŠ Opava – 
Suché Lazce 
- informace o tújích
- informaci o  uspořádaní obecní ples
- informaci o obecních akcích

Výsledek hlasování: 



Pro:9 Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se:0 
Usnesení: PŘIJATO

Závěr

Mgr. Petr Orieščík Ing. Václav Skuplík 
Starosta MČ Suché Lazce místostarosta MČ Suché Lazce


